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 PROTOKÓŁ Nr 64/2023 
LXIV sesji Rady Osiedla Krzyżowniki-Smochowice 

z 26 kwietnia 2023 r. 
odbytej w trybie zdalnym z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość 

 
1. Otwarcie sesji, powołanie protokolanta, przedstawienie porządku obrad. 
Sesja rozpoczęła się o godz. 19:10. Sesję otworzył i przewodniczył obradom Przewodniczący Rady 
Osiedla p. Przemysław Polcyn. Przewodniczący Rady powitał zebranych, stwierdził obecność 
8 radnych. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. Na protokolanta powołano p. Ewę 
Dopieralską, pracownika Oddziału Obsługi Północ Wydziału Wspierania Jednostek Pomocniczych 
Miasta. Przewodniczący Rady przedstawił proponowany porządek obrad, który stanowi załącznik nr 2 
do protokołu. 
 
2. Oświadczenia. 
Brak. 
 
3. Komunikaty. 
Przewodniczący Rady poinformował, że: 
 kolejne sesje Rady Osiedla Krzyżowniki-Smochowice planowane są na 8 maja i 5 czerwca; 
 14 kwietnia został wyłożony protokół z sesji Rady Osiedla, która odbyła się 3 kwietnia br.; 
 korespondencja wpływająca na skrzynkę osiedlową przesyłana była radnym na bieżąco. 
 
4. Informacje Komisji działających przy Radzie Osiedla. 
Przewodniczący Komisji Planowania, Porządku i Bezpieczeństwa p. Witold Puchalski poinformował, 
że: 
 odbyła się wizja w terenie z Wydziałem Zarządzania Kryzysowego i Bezpieczeństwa w sprawie 

monitoringu na Osiedlu; 
 w weekend odbyła się akcja Wiosenne porządki; 
 odbyła się wizja z Zarządem Dróg Miejskich w sprawie prac remontowych; 
 ponownie zostały wysłane pisma do ZDM-u o równanie ulic i remonty i po tym rozpoczęto 

wykonywanie prac; 
 zostały zgłoszone do posprzątania dzikie wysypiska śmieci na ul. Sytkowskiej oraz konieczność 

montażu tam fotopułapki. 
 
5. Informacje Zespołu redakcyjnego „Nasze Krzyżowniki–Smochowice”. 
Przewodniczący Zarządu p. W. Puchalski poinformował, że do 15 maja należy przekazać materiały 
do druku. 
 
6. Sprawozdanie Zarządu z wydanych opinii i rozpatrzonych spraw w związku 

z upoważnieniem Zarządu Osiedla wyrażonym w uchwale nr II/6/VIII/2019 Rady Osiedla oraz 
przedstawienie bieżącej informacji z prac Zarządu w okresie między sesjami Rady. 

Przewodniczący Zarządu poinformował o: 
 uchwałach podjętych przez Zarząd od ostatniej sesji; 
 spotkaniu z Jednostką Ratowniczo-Gaśniczą nr 4 w sprawie pomocy w organizacji wydarzeń 

kulturalno-sportowych, które odbędą się w najbliższym czasie; 
 zostały wysłane pisma o objęcie wyścigu kolarskiego patronatem honorowym; 
 zostało wysłane pismo do Zarządu Dróg Miejskich z prośbą o zorganizowanie spotkania w sprawie 

ul. Puckiej i trudności związanych z budową ulicy; 
 został wybrany zestaw zabawowy na plac zabaw przy ul. Architektów. 
 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stanowiska Rady Osiedla dotyczącego 

zagospodarowania terenu u zbiegu ulic Beskidzkiej i Biskupińskiej. 
Przewodniczący Rady przedstawił projekt stanowiska i wobec braku uwag zarządził głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 8 radnych. Wyniki: 
- za – 8, 
- przeciw – 0, 
- wstrzymało się – 0. 
Uchwała nr LXIV/213/VIII/1/2023 stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Rady Miasta 
Poznania zmieniającej uchwałę Nr LXII/1143/VIII/2022 Rady Miasta Poznania z dnia 
5 kwietnia 2022 r. w sprawie wydłużenia kadencji rad osiedli Miasta Poznania, w zakresie 
dotyczącym kadencji Rady Osiedla Krzyżowniki-Smochowice.  

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały Rady Miasta Poznania w sprawie wydłużenia 
kadencji rad osiedli do 31 października 2024 r. Wskazał, że w odniesieniu do ich Rady Osiedla nie 
widzi przeciwwskazań do wydania opinii pozytywnej, natomiast wie, że inne rady mają odmienną 
sytuację, są wyciszone czy mają problem z kworum. Dodał, że wybory była na 4 lata, była  
to umowa z wyborcami, że radni na 4 lata dostają prawo do reprezentowania mieszkańców, 
natomiast teraz dochodzi do już kolejnego przedłużenia kadencji, co budzi wątpliwości. 
Przewodniczący Zarządu wskazał, że uczestniczył w posiedzeniu Zespołu konsultacyjnego 
ds. jednostek pomocniczych, gdzie była omawiana sprawa wydłużenia kadencji i było 
to argumentowane przede wszystkim tym, że wiosną 2024 r. odbędą się wybory samorządowe, 
prezydenckie i do Parlamentu Europejskiego, przez co brakuje terminu na przeprowadzenie wyborów 
do rad osiedli. Dalej zostały przedstawione działania budżetowe, wstępne naliczenia i kolejna 
czterolatka, dlatego biorąc te argumenty pod uwagę uważa, że należy wydąć opinię pozytywną. 
Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały z opinią pozytywną i wobec 
braku uwag zarządził głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 8 radnych. Wyniki: 
- za – 4, 
- przeciw – 0, 
- wstrzymało się – 4. 
Uchwała nr LXIV/214/VIII/2023 stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 

8a. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wniosku do Miejskiego Inżyniera Ruchu 
o zmianę organizacji ruchu polegającą na wyznaczeniu przejścia dla pieszych 
na ul. Wichrowej. 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały i wobec braku uwag zarządził głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 8 radnych. Wyniki: 
- za – 8, 
- przeciw – 0, 
- wstrzymało się – 0. 
Uchwała nr LXIV/215/VIII/2023 stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 

8b. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania projektu zmiany stałej organizacji 
ruchu na ul. Wolińskiej. 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały i wobec braku uwag zarządził głosowanie. 
W głosowaniu wzięło udział 8 radnych. Wyniki: 
- za – 8, 
- przeciw – 0, 
- wstrzymało się – 0. 
Uchwała nr LXIV/216/VIII/2023 stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 

9. Wolne głosy i wnioski. 
Pan Henryk Lubawy poinformował, że na stronie internetowej szlaku fortecznego pojawiły się 
informacje o tablicach fortecznych na terenie Osiedla. 
Pan Maciej Bedyński poinformował o mailu mieszkańca dotyczącym przesunięcia ławki i kosza  
na śmieci na ul. Leśnowolskiej. 
Przewodniczący Zarządu poinformował o wyścigu kolarskim, który odbędzie się 21 maja w godzinach 
10:00 – 19:00. Następnie wskazał, że należy przystąpić do rozmów w sprawie postawienia krzyża 
cholerycznego. 
Przewodniczący Rady poruszył temat powrotu to sesji w trybie stacjonarnym. 
 

10. Zakończenie sesji. 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady o godz. 20:17 zamknął LXIV sesję Rady 
Osiedla Krzyżowniki-Smochowice. 
 

Protokolant        Przewodniczący Rady Osiedla 
 
Ewa Dopieralska       Przemysław Polcyn 


